

Title (en)
Sunshade for a protective helmet

Title (de)
Sonnenblende für einen Schutzhelm

Title (fr)
Visière pare-soleil pour casque protecteur

Publication
EP 1498041 A1 20050119 (DE)

Application
EP 04016611 A 20040715

Priority
DE 20311047 U 20030717

Abstract (en)
The sun visor, especially for retrofitting behind the visor (1) of a motorcyclist's crash helmet (3), consists of a flexible, strip-form blank (4) with retaining clips (5) on its ends. The retaining clips are fitted in conforming slots in two flat sleeves and are releasable and lockable therein. The two sleeves on the visor fitting side have a helmet stop edge and behind the stop edge are provided with fixing elements. The fixing elements on at least one of the large surfaces of each sleeve are constructed in the form of knurling which extends at right angles to the fitting direction of the retaining clips.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Sonnenblende, insbesondere zur nachrüstbaren Anordnung hinter dem Visier (1) eines mit Innenpolsterung (2) versehenen Schutzhelmes (3) für insbesondere Motorradfahrer, bestehend aus einem biegsamen, streifenförmigen Sonnenblendenzuschnitt (4), der an seinen Enden mit Anschlußelementen (5) zur Verbindung mit dem Schutzhelm (3) versehen ist. Nach der Erfindung sind die Anschlußelemente (5) als zum Sonnenblendenzuschnitt (4) separate Elemente (E) ausgebild. Diese Elemente (E) sind dabei jeweils aus einem mit dem Blendenzuschnittes (4) verbindbaren und zwischen dem Sichtöffnungsrand (R) der Helmschale (HS) und der Innenpolsterung (2) einschieb- und verrastbaren Teil (T) gebildet. <IMAGE>

IPC 1-7
A42B 3/22

IPC 8 full level
A42B 3/22 (2006.01)

CPC (source: EP)
A42B 3/226 (2013.01)

Citation (search report)
• [XA] DE 29914563 U1 20000105 - KRAUTER MANFRED [DE]
• [A] US 5555570 A 19960917 - BAY JR WILLIAM P [US]
• [DA] DE 3517411 A1 19861120 - BAYERISCHE MOTOREN WERKE AG [DE]
• [A] FR 2819155 A1 20020712 - ROZIERES FRANCIS [FR]

Cited by
US2023380536A1; EP2526801A1; US11213089B2; WO2009010601A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HU IE IT LI LU MC NL PL PT RO SE SI SK TR

DOCDB simple family (publication)
DE 20311047 U1 20031204; EP 1498041 A1 20050119

DOCDB simple family (application)
DE 20311047 U 20030717; EP 04016611 A 20040715